
Uit de raad....

In ons land staan we momenteel voor een groot 
aantal maatschappelijke opgaven en problemen, 
die om een oplossing vragen en die ook op de 
gemeente zullen neerdalen. 

De kadernota is weliswaar weinig concreet, het-
geen we kunnen begrijpen nu het college pas net 
in functie is, maar geeft tegelijkertijd ruimte voor 
invulling en daagt uit.

Gemeentebelangen Overbetuwe heeft tijdens de 
behandeling van de Kadernota 2023 de volgende 
belangrijkste punten naar voren gebracht:

Burgerparticipatie
Wij willen in gesprek met onze inwoners over wat 
men wil en verwacht. Wat we willen overbrengen 
moet eenvoudig, begrijpelijk en compleet zijn. 

Woningbouw
De opgaven waarvoor wij staan, zijn niet mis. 
Knelpunten zijn niet alleen stikstof en spuitzones 
maar ook de stijgende kosten.
Het voornemen om in deze collegeperiode 1000 
woningen te bouwen MOET worden waarge-
maakt, vooral voor starters, senioren en de socia-
le woningbouw.

Duurzaamheid
Ook bij dit programma is participatie essentieel. 
Denk daarbij aan het plaatsen van windmolens en 
zonneparken.

Sociaal domein
Onzekerheid met betrekking tot de financiën en 
dan in bijzonder de jeugdzorg blijft groot.

Verkeersveiligheid/mobiliteit 
De knelpunten moeten in samenspraak met onze 
inwoners snel worden aangepakt. 

Financiën
Voor komende jaren zien de financiën er positief 
uit.
Niettemin zijn er ook grote risico’s, waaronder 
de opgaven voor de woningbouw, de energie-
transitie, het klimaat, de veiligheid en het sociaal 
domein.

Wij gaan graag met de raad en het college de 
discussie aan over het uitvoeringsprogramma en 
vervolgens de begroting en zien dit met vertrou-
wen tegemoet.
Een ander geluid door het samen te doen, kan 
immers voor onze inwoners heilzaam werken.

Henk Vreman, 
fractievoorzitter Gemeentebelangen Overbetuwe

Plannen voor de toekomst: kadernota 2023
Op 5 juli heeft de gemeenteraad vergaderd over de kadernota 2023. Daarin staan in hoofdlijnen de plannen voor de komende 4 jaar. In november wordt de 
begroting vastgesteld, daarin worden de besluiten uit de kadernota uitgewerkt. De fractievoorzitters vertellen over de wensen en plannen van hun fractie. 

Afgelopen dinsdagavond werd in de gemeen-
teraad de kadernota 2023 besproken. Deze ka-
dernota is de dunste in jaren, maar gezien het 
feit dat het nieuwe college pas twee maanden 
in functie is was hier voluit begrip voor vanuit 
alle partijen. Door deze kadernota met een rui-
me meerderheid vast te stellen werd er vooral 
vertrouwen uitgesproken naar het college om 
met een concreet uitvoeringsplan te komen 
richting de begroting voor 2023 in november. 
Hier staat het CDA ook helemaal achter. De 
algemene beschouwingen van alle partijen en 
de aangenomen moties kunnen volgens het 
CDA goed gebruikt worden om zo samen aan 
zet te zijn met oog op het uitvoeringsprogram-
ma en de begroting. Vanuit het CDA zijn ook 
een aantal belangrijke accenten meegegeven. 
Deze liggen op allerlei belangrijke thema’s 
zoals onder andere een duurzame en gezonde 
leefomgeving, wonen, mobiliteit en sport. Een 
voorbeeld hiervan is het onderzoeken van ‘een 
deel van de nieuwbouwkoopwoningen toewij-
zen aan eigen inwoners’, dit is zeker niet van-

zelfsprekend, 
maar misschien 
noodzakelijk 
in de huidige 
markt. Ook ziet 
het CDA Over-
betuwe als een 
centrale locatie 
die optimaal 
benut moet 
worden in de regio, maar ook een gemeente 
waarin iedereen mee moet kunnen doen en zijn 
eigen talenten tot uiting moet kunnen brengen. 
Een belangrijk onderdeel hiervan is ook het 
verenigingsleven met alle onmisbare vrijwil-
ligers, zonder vrijwilligers is er geen leefbare 
samenleving. Afsluitend kijkt het CDA terug op 
een goede avond waarin we samen aan zet 
zijn geweest voor een nog mooier Overbetuwe, 
waarin we met vertrouwen vooruitkijken naar 
de toekomst!

Luca Consoli, fractievoorzitter CDA

Aandacht voor onze inwoners, zuinig op onze natuur

Op 5 juli heeft de Raad over de kadernota 2023 vergaderd. In de kadernota staan de globale 
plannen van de gemeente. Ieder jaar in november stellen we de begroting vast. De begroting is 
het spoorboekje en huishoudboekje van Overbetuwe voor de komende jaren, waarin de plannen 
verder zijn uitgewerkt.

Dit jaar is het wat anders. Door de gemeenteraadsverkiezingen zijn de nieuwe wethouders nog 
maar heel kort aan het werk. Hierdoor was het onmogelijk om al heel duidelijk te zijn over de plan-
nen voor de komende jaren. Dus dat betekent een kadernota met ideeën, maar deze ideeën zijn 
nog niet vertaald in geld of menskracht. Hierdoor kunnen we bij de begroting pas goed met elkaar 
gaan praten over wat we wel en niet kunnen en willen.

We hebben aan de burgemeester en wethouders wel een paar dingen meegegeven die wij als D66 
belangrijk vinden. Op de eerste plaats is dat het welzijn van al onze inwoners. Dus goede en be-
taalbare zorg ook voor de toekomst door het bieden van een goede 
basis. Wij willen voor iedereen een dak boven het hoofd. Daarbij 
gaan wij liever de hoogte in met woningen dan meer natuur opge-
ven. We vinden ook dat er slim omgegaan moet worden met het 
gebrek aan arbeidskrachten (vooral in de zorg en bij het bouwen 
van woningen), dat er meer geld moet komen voor de huiskamers 
in onze dorpen en dat we meer snelheid moeten maken met de 
plannen voor windmolens.

Mariel de Vries, fractievoorzitter D66

De kadernota is kort 
en heeft nauwelijks 
beleidsvoornemens 
en kaders. De be-
langrijkste vraag in 
de vergadering over 
de kadernota was 
dus of deze vastge-
steld zou worden, 
want de VVD, de 

PvdA, D66 en de CU hadden een amendement 
opgesteld met om de kadernota slechts ter 
kennisname aan te nemen en dus niet vast te 
stellen. Dit amendement droeg niet bij en was 
slechts vanuit politieke motieven ingediend. 
Een signaal vanuit de oppositie. Niet vanuit de 
gehele oppositie, want wij – BOB– hebben zeer 
overtuigd niet met de andere oppositiepartijen 
dit amendement mee ondertekend. Ik ken de 
beweegredenen van de andere partijen niet, 
maar het was duidelijk, dat de coalitiepartijen 
tegen zouden stemmen, zodat  het amende-

ment al weggestemd zou worden met een rian-
te meerderheid. En wat zou het veranderen met 
betrekking tot de begroting voor het komende 
jaar? Niets. Er zou slechts mee uitgesproken 
worden, dat op grond van de voorliggende 
kadernota nog geen vertrouwen werd uitge-
sproken naar de toekomst. BOB besloot het 
college het recht van de twijfel te geven en 
heeft aangegeven om alle komende voorstellen 
van het college stevig op inhoud te beoordelen. 
Het amendement haalde het niet. 19 stemmen 
tegen en 8 voor. Toen de kadernota middels 
stemming vastgesteld moest worden stemden 
ook de CU en D66 voor de vaststelling. Slechts 
de VVD en de PvdA stemden tegen, waarmee 
deze was vastgesteld met 23 stemmen voor en 
4 tegen. Oppositie voer je vanuit argumenten 
en inhoud. En dat is men van ons gewend.

Ard op de Weegh, 
fractievoorzitter Burgerbelangen OverBetuwe
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In de raadsvergadering van 5 juli 2022 
pleitte de PvdA voor maatregelen die de 
economische ongelijkheid tussen mensen 
bestrijden. Talloze rapporten laten zien dat 
economische achterstelling van inwoners 
zich vertaalt in een slechtere gezondheid 
en gemiste onderwijskansen. In symptomen 
als depressie, alcoholisme, zwaarlijvigheid, 
goklust en kleine criminaliteit. 

Inwoners met een hoog inkomen worden gemiddeld ouder en doen dat 
in een betere gezondheid. We zien dat mensen een toenemend gevoel 
van superioriteit krijgen op basis van hun bezit. De vooroordelen tegen 
dorpsgenoten die minder loon ontvangen, verharden. 

Om al die redenen vindt de PvdA dat we lokaal alles moeten doen 
om de mensen die een steun in de rug kunnen gebruiken, te helpen. 
De PvdA investeert in werk dat fatsoenlijk betaalt. In het bouwen van 
betaalbare woningen voor starters en ouderen. Wij vinden dat ook 
mensen met een kleine portemonnee isolatiemaatregelen en zonne-
panelen op hun dak moeten kunnen betalen. “Je kunt  niet groen doen 
als je rood staat.” 

De gemeente Overbetuwe moet investeren in goede en betaalbare 
zorg. De PvdA steunt zorg dichtbij inwoners. Onze gemeente moet in-
woners met schulden thuis bezoeken. Hen een uitweg bieden uit deze 
situatie. En wijkagenten moeten meer op straat aanwezig kunnen zijn 
en hun inwoners kennen. Daar is extra geld voor nodig.

Deze maatregelen wil de PvdA terugzien in de begroting 2023. Het col-
lege en de coalitiepartijen GBO, CDA en GroenLinks zijn aan zet om 
dit mogelijk te maken.

Elbert Elbers
fractievoorzitter PvdA Overbetuwe

Gerdien Maaijen,
fractievoorzitter 
ChristenUnie

Kaders in een tijd van crises

De VVD stelt zich constructief kritisch op en zo hebben we ook naar deze 
Kadernota gekeken. We worden geconfronteerd met diverse crises en hoe 
loodsen we onze gemeente daardoorheen?   

Personeel 
Bedrijven kampen alom met personeelstekort en belangrijke functies 
komen in het gedrang. Is Overbetuwe wel goed voorbereid? We vragen 
om een overzicht van de meest vitale taken en om een plan waarmee we 
waarborgen dat onze inwoners en ondernemers kunnen blijven rekenen 
op die vitale functies. 

Economie 
De kadernota besteedt weinig woorden aan de economie. De vraag is 
waar het college de ruimte voor bedrijven gaat creëren? De stikstofcrisis 
raakt ons allemaal, zeker onze agrariërs. We verwachten van het college 
een visie en aanpak op stikstof en het effect op projecten zoals bijvoor-
beeld de woningbouw.  

Verkeersveiligheid 
De raad vraagt al lang om maatregelen voor verkeersveiligheid. Door on-
derzoek is goed bekend waar de onveilige situaties zijn en onze inwoners 
weten dat ook heel goed. We willen nu geen verder onderzoek, maar geld 
voor maatregelen. De aandacht voor de fiets is goed, maar laat de inwo-
ners buiten Elst, die zijn aangewezen op de auto, niet in de kou staan. 

Financiën 
Afgelopen jaren hebben we bezuinigd en de kosten voor het Sociaal 
Domein weten te beheersen. Nu is er meer 
financiële ruimte. We missen echter de kaders en 
geven het college graag de gelegenheid om voor 
de begroting van 2023 met een goede invulling te 
komen.

Peter de Waard
fractievoorzitter VVD Overbetuwe

Kadernota 2023

De Kadernota is onderdeel van de voorpret: welke mooie dingen gaat 
Overbetuwe in de komende periode doen? De voorpret viel dit jaar een 
beetje tegen. Het college is bezig met het schrijven van een uitvoerings-
programma, maar dat is nog niet klaar. 

De titel van het coalitieprogramma is ‘Samen aan zet!’ Dit programma 
is mede door GroenLinks geschreven en daar staan we dus achter. Het 
gaat om wat we doen, maar ook om hoe we het doen. In elk geval doen 
we het samen. 

Wij zien zeker punten uit ons verkiezingsprogramma terug in deze Ka-
dernota, maar het kan nog beter. Zo willen wij niet alleen aandacht voor 
klimaatadaptatie, maar vooral ook voor het voorkomen dat het klimaat 
verder verandert. 

De voorpret van het verhuizen naar een nieuwe woning gunnen we 
alle woningzoekenden. Passende woningen zijn niet zomaar gebouwd. 
Werk samen met bestaande en nieuwe inwoners en geef ze de ruimte. 
Let daarbij ook op een veilige verkeerssituatie. 

‘Samen aan zet’ betekent voor GroenLinks een goede samenwerking 
tussen raad en college, maar vooral ook tussen gemeente en inwoners. 
Onze inwoners staan centraal. Als het zelf even niet lukt, kunnen inwo-
ners bij de gemeente terecht. Geen ‘van het kastje naar de muur’-si-
tuaties, maar 1 keer je verhaal doen en dan gewoon goed geholpen 
worden.

Samen aan iets werken betekent ook dat je 
vertrouwen in elkaar moet hebben. Groen-
Links heeft vertrouwen in de samenwerking 
met de raad en het college. Mocht dat nodig 
zijn, dan sturen we bij. Want we doen het 
samen! 

Hanneke Bruinsma,
fractievoorzitter GroenLinks

Na afronding van 2021, zien de gemeentefinanci-
en er goed uit. Toch rekent de ChristenUnie zich, 
vooruitkijkend naar 2023-2026, niet rijk.
De kadernota 2023 staat vol mooie plannen en 
ambities. Het leest vrij zonnig weg. Maar wanneer 
we naar de lucht kijken, is die wat de ChristenUnie 
betreft niet alleen maar prachtig blauw! We zien 
wel wat bewolking aan de lucht. Niet omdat we 
pessimistisch zijn. Wel omdat de realiteit laat zien 
dat er grote uitdagingen op ons blijven afkomen.
Welke wolken wij zien? Als eerste de stikstofcrisis. 
Gevolgen daarvan gaan vast niet aan Overbetuwe 
voorbij. We willen dat de impact op onze gemeente 
zo snel mogelijk inzichtelijk wordt gemaakt. Voor 
de agrarische sector bijvoorbeeld.
Een andere wolk is de krapte op de arbeidsmarkt, 
de schaarste van materialen, inflatie en renteont-
wikkelingen. Zaken om serieus rekening mee te 

houden. Wat betekenen al deze ontwikkelingen 
bijvoorbeeld voor onze ambities om te voorzien in 
voldoende, passende, betaalbare en duurzame 
woningen?
Ook willen we letten op vraagstukken die niet 
precies in één hokje passen. Bijvoorbeeld in de 
(jeugd)zorg en het onderwijs. Goede initiatieven 
die in verschillende ‘potjes’ vallen, verdienen steun, 
praktische oplossingen en maatwerk. Dat vraagt 
samenwerking en samenhang tussen regelingen 
en afdelingen binnen de gemeente.
Het verkiezingsmotto van de ChristenUnie was 
Samen Recht Doen. Samen en vooral ook dóen. 
Recht aan onze inwoners, bedrijven en de natuur. 
We kijken uit naar de concrete plannen van het 
college met inzicht in de bijbehorende (financiële) 
afwegingen. Zodat duidelijk wordt hoe 
zonnig de weersverwachting voor Overbetuwe is.




